
Protokół Nr XLIX/17
z  sesji Rady Miejskiej

odbytej w dniu 21 grudnia 2017 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 1000 w sali konferencyjnej Ratusza, na
Placu  Wolności  1  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  otworzył  obrady  czterdziestej  dziewiątej  sesji  Rady
Miejskiej VII kadencji. Powitał serdecznie wszystkich Radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.  

Zgodnie  z  listą  obecności,  aktualnie  w  posiedzeniu  uczestniczyło  14  Radnych,  co  wobec
ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie
prawomocnych uchwał. 

Lista obecności -   stanowi załącznik Nr 1

 Porządek obrad przedstawiał się następująco:
1. Otwarcie obrad.
2. Powołanie sekretarza sesji.
3. Podjęcie uchwał w sprawach:

           1/  uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2018;
           2/  przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2018-2027;
           3/  zmian w budżecie gminy na rok 2017;
           4/  ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego
                2017;
           5/  udzielenia dotacji przedmiotowej dla Centrum Integracji Społecznej;
           6/  opłaty uzdrowiskowej;
           7/  opłaty miejscowej;

      8/  opłaty targowej;
      9/  opłaty od posiadania psów;

      10/  określenia szczegółowych zasad i trybu oraz wskazania organów lub osób uprawnionych
              do umarzania należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny
              przypadających Gminie Bystrzyca Kłodzka lub jej jednostkom podległym;
       11/  zmiany uchwały o udzieleniu pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego;
       12/  o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi
              własność Gminy Bystrzyca Kłodzka;
       13/  określenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, na cele
              niezwiązane;
              z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg;
       14/  ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych
              podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich
              pobrania i wykorzystywania;

           15/  przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
                  zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Bystrzyca Kłodzka /dotyczy
                  przebudowy i rozbudowy istniejącej strzelnicy w Bystrzycy Kłodzkiej/.
4. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji.
5. Informacje Burmistrza.
6. Zapytania Radnych.
7. Informacje Przewodniczącego Rady.
8. Sprawy różne i wolne wnioski.
9. Zamknięcie obrad.

Burmistrz zgłosiła wniosek, aby do porządku obrad dodać projekt uchwały w sprawie zaliczenia
dróg do kategorii dróg gminnych (droga w Gorzanowie).
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym 14 głosami za jednogłośnie wniosek 
przyjęła.
Przedmiotowy projekt został wprowadzony do porządku obrad w pkt 3 ppkt 16.
Przewodniczący  Rady –  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  porządek  dzienny  obrad,  to  chciałby

1



uzupełnić,  ponieważ w materiałach,  które Radni  otrzymali  w wersji  elektronicznej  powinna być
zmiana redakcyjna i poinformował, co następuje:

 w pkt 3 ppkt 5 brzmiał: udzielenia dotacji przedmiotowej dla Centrum Integracji Społecznej,
winno  być:  określenia  wysokości  dotacji  dla  samorządowego  zakładu  budżetowego
Centrum Integracji Społecznej w roku 2018

 w pkt 3 ppkt 6 brzmiał: opłaty uzdrowiskowej, winno być: opłaty uzdrowiskowej na rok 2018
 w pkt 3 ppkt 7 brzmiał: opłaty miejscowej, winno być: opłaty miejscowej w roku 2018
 w pkt 3 ppkt 8 brzmiał: opłaty targowej, winno być: opłaty targowej na rok 2018
 w pkt 3 ppkt 9 brzmiał: opłaty od posiadania psów a winno być: opłaty od posiadania psów

na rok 2018
 w pkt 3 ppkt 10 brzmiał: określenia szczegółowych zasad i trybu oraz wskazania organów

lub  osób  uprawnionych  do  umarzania  należności  pieniężnych  mających  charakter
cywilnoprawny przypadających Gminie Bystrzyca Kłodzka lub jej  jednostkom podległym,
winno  być:  określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania,  odraczania
terminu spłaty lub rozkładania na raty płatności należności pieniężnych mających charakter
cywilnoprawny  przypadających  Gminie  Bystrzyca  Kłodzka  lub  jej  jednostkom
organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których
ulga stanowić będzie pomoc publiczną, wskazania organu uprawnionego do udzielania tych
ulg  oraz  o  niedochodzeniu  należności  o  charakterze  cywilnoprawnym  przypadających
Gminie Bystrzyca Kłodzka lub jej jednostkom organizacyjnym.

Przewodniczący Rady poddał wniosek o wprowadzenie zmian w porządku obrad w pkt 3 od ppkt
5 do ppkt 10 pod głosowanie. 
Rada  w  obecności  14  Radnych,  w  głosowaniu  jawnym  14  głosami  za  jednogłośnie  wniosek
przyjęła.

Ad 2.  Powołanie sekretarza sesji. 
Przewodniczący  Rady przystąpił  do  realizacji  punktu  –  „Powołanie  sekretarza  sesji”
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Radny – Leszek Stróż.
W związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący poddał  pod  głosowanie  propozycję.  Za
wyborem  sekretarza  sesji  w  osobie  Radnego  Leszka  Stróża  w  głosowaniu  wzięło  udział
14 Radnych, za oddano 14 głosów, jednogłośnie.   
Przewodniczący Rady przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny być
na piśmie.

Ad. 3.  Podjęcie uchwał w sprawach.
1/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały tj. uchwała budżetowa Gminy Bystrzyca
Kłodzka na rok 2018. Jednocześnie poinformował, że Rada Miejska w roku 2010 podjęła uchwałę
w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka. W uchwale tej
§ 11 mówi, że podjęcie uchwały w sprawie budżetu winno zostać poprzedzone: 
1/  przedstawieniem projektu uchwały budżetowej,
2/  przedstawieniem  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  projekcie  uchwały  budżetowej.
Burmistrz zobowiązany jest przedstawić Radzie stanowisko wobec zastrzeżeń i uwag zawartych
w opinii Izby,               
3/  odczytaniem  opinii  komisji  stałych  Rady  przez  jej  przewodniczących  lub  wyznaczonych
członków komisji,   
4/  przedstawieniem stanowiska Burmistrza do wniosków zawartych w opiniach komisji  stałych,
które może być negatywne lub przychylające się do wniosków w całości lub w poszczególnych ich
punktach,
5/  dyskusją nad projektem budżetu, 
6/  przedstawieniem ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały, 
7/  głosowaniem wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza, 
8/  głosowaniem uchwały.
Ogłosił, że aby obowiązujące prawo lokalne było w pełni respektowane, będą realizowane po kolei
poszczególne punkty tego paragrafu.
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Przedstawienie projektu uchwały budżetowej 
Burmistrz – poinformowała, że po raz pierwszy zostaje przekroczona kwota 80 mln zł jeżeli chodzi
o dochody budżetowe, jest to dokładnie kwota 80 874 810 zł, w tym dochody bieżące 72 151 377
zł, dochody majątkowe 8 723 433 zł – jak w załączniku nr 1.
Ustala się wydatki  budżetu w łącznej  kwocie 81 834 814 zł  –  jak w załączniku nr  2.  Wydatki
bieżące są na kwotę ogólną 68 761 420 zł. Jeśli chodzi o wydatki budżetu to jest plan wydatków
majątkowych na łączna kwotę ponad 13 mln zł. Wydatki na inwestycje i zakupy inwestycyjne to
kwota 13 073 394 zł z czego na wydatki inwestycyjne w ramach programów finansowanych ze
środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej jest 4 535 797 zł – jak w załączniku nr 3.
Różnica między dochodami i wydatkami stanowi deficyt budżetu w kwocie 960 004 zł, deficyt ten
zostanie  pokryty  przychodem  z  zaciągniętego  kredytu  i  aby  to  wszystko  zbilansować  jest
propozycja 4,5 mln zł kredytu w przyszłorocznym budżecie.  
Jest utworzona rezerwa ogólna celowa budżetu, która wynosi 500 000 zł i jest również utworzona
rezerwa kryzysowa, która  wynosi 243 000 zł.

Dochody i wydatki budżetu obejmują:
1.  dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań
     zleconych odrębnymi ustawami w wysokości 16 082 109 zł – zgodnie z załącznikiem nr 5,
2.  dochody z opłat z tytułu zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 410 000 zł
     a wydatki to 417 620 zł na realizacje zadań ujętych w gminnym programie profilaktyki
    i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 22 380 zł na realizację zadań ujętych w gminnym
     programie przeciwdziałania narkomanii,
3.  dochody z opłat za korzystanie ze środowiska w kwocie 58 000 zł i wydatki na ochronę
     środowiska w kwocie 130 000 zł – zgodnie z załącznikiem nr 6,
4.  dochody z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 3 180 000 zł i wydatki na
     gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 3 129 211 zł – zgodnie z załącznikiem nr 7.

Wydatki  budżetu  Gminy  obejmują  również  planowane  kwoty  dotacji  udzielane  w  roku  2018,
a w tym dla:
1.   jednostek z sektora finansów publicznych w łącznej kwocie 4 006 203 zł, z tego:
a)   dotacje przedmiotowe w kwocie 300  000 zł
b)   dotacje podmiotowe w kwocie 3 523 990 zł
c)   dotacje celowe 182 213 zł
2.   jednostek spoza sektora finansów publicznych ustala się w łącznej kwocie 5 928 030 zł, z tego:
a)   dotacje podmiotowe w kwocie 5 145 030 zł 
b)   dotacje celowe w kwocie 783 000 zł
- zgodnie z załącznikiem nr 8
Ustala się plan przychodów i kosztów samorządowych zakładów budżetowych – jak w załączniku
nr 9.
Z budżetu udziela się dotacji dla Centrum Integracji Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej w kwocie
300 000 zł, w tym dotacja przedmiotowa na reintegrację zawodową  - 300 000 zł.

Wydatki budżetu na 2018 rok obejmują zadania jednostek pomocniczych Gminy finansowane ze
środków Funduszu Sołeckiego na łączną kwotę 483 240 zł – zgodnie z załącznikiem:
- nr 10 – sołectwa i przedsięwzięcia według klasyfikacji budżetowej,
- nr 11 – przedsięwzięcia według sołectw.
Do dokonania wydatku ze środków, o których mowa w ust. 1, wymagana jest jego akceptacja pod
względem merytorycznym, w drodze podpisu przewodniczącego organu wykonawczego jednostki
pomocniczej na dowodzie księgowym.

Ustala  się  limit  zobowiązań  z  tytułu  emisji  papierów  wartościowych,  kredytów  i  pożyczek
zaciągniętych w roku budżetowym:
- krótkoterminowych w wysokości 4 500 000 zł
- długoterminowych w wysokości 4 500 000 zł

Upoważnia  się  Burmistrza  do  zaciągnięcia  zobowiązań  z  tytułu  kredytów  i  pożyczek  na
sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu do wysokości  ustalonego limitu tj.  4  500 000 zł
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i długoterminowych w wysokości 4 500 000 zł. 

W zakresie wykonywania budżetu upoważnia się Burmistrza:
1.  do dokonywania zmian budżetu w granicach działu polegających na przeniesieniu wydatków
     bieżących i  majątkowych w ramach działu, w tym na wynagrodzenia ze stosunku pracy;
2. do lokowania w trakcie realizacji budżetu czasowo wolnych środków budżetowych na
    rachunkach w innym banku niż bank prowadzący obsługę budżetu;
3. do udzielania w roku budżetowym poręczeń gwarancji do kwoty 500 000 zł;
4. do udzielania w roku budżetowym pożyczek z budżetu do kwoty 500 000 zł;
5. do przekazywania kierownikom zakładów budżetowych uprawnień do dokonywania przesunięć
    w planie finansowym, z wyłączeniem zmian powodujących zmniejszenie wpłaty do budżetu lub
    zwiększenie dotacji z budżetu. 

Burmistrz poinformowała, że w budżecie Gminy na 2018 rok planowanych jest parę zadań, które
będą finansowane ze środków z Unii  Europejskiej,  jest  też kilka  zadań,  które  są finansowane
w całości ze środków gminnych, m.in. przebudowa kaplicy cmentarnej w Bystrzycy Kłodzkiej. Są
wyszczególnione zadania inwestycyjne takie jak drogi, proponowane jest wykonanie remontu dróg
w poszczególnych miejscowościach Gminy jak i w samej Bystrzycy Kłodzkiej, m.in. pierwszy etap
ulicy  Lotników,  ulicy  za  Banexem,  ulicy  Moniuszki.  Planowane  są  remonty  dróg  w  Starym
Waliszowie, w Nowym Waliszowie, w Gorzanowie, w Idzikowie oraz w innych miejscowościach.
Planowana jest również odbudowa świetlicy w Nowej Łomnicy, więc ten budżet zawiera w sobie
dużą propozycję inwestycji i remontów. Gmina ma również, jak to bywało w poprzednich latach,
zadania,  które  nie  są  zadaniami  obowiązkowymi  Gminy,  np.  dotacja  na  zabytki,  która  jest
zwiększona w porównaniu do roku 2017. Zwiększa się także dla instytucji  i  organizacji  pożytku
publicznego, w większości dla klubów sportowych oraz dla poszczególnych jednostek podległych
Gminie, takich jak np. instytucje kultury. W związku z tym, że trwa remont Ratusza jest propozycja
zakupu i uzupełnienia mebli do tego budynku. Ponieważ w Ratuszu cały Urząd Miasta i Gminy się
nie pomieści, Wydział Urbanistyki zostanie przeniesiony do pomieszczeń na Placu Wolności 3 i 4,
dlatego też jest zaproponowana odpowiednia kwota, aby te pomieszczenia wyremontować. 

Przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  o  projekcie  uchwały budżetowej.
Burmistrz  zobowiązany  jest  przedstawić  Radzie  stanowisko  wobec  zastrzeżeń  i  uwag
zawartych w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Burmistrz – poinformowała, że skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu
podjął  uchwałę  nr  III/309/2017  z  dnia  8  grudnia  2017  r.  w  sprawie  opinii  przedłożonej  przez
Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej o projekcie uchwały budżetowej na 2018 rok. Skład orzekający RIO
wydał  pozytywna  opinię  w  zasadzie  bez  uwag,  natomiast  pewne  drobne  uwagi,  które  były
dotyczyły § 10, aby tam skreślić słowa „ oraz emisji papierów wartościowych” i to zostało zrobione
oraz § 11, gdzie skreśla się literę „b” i zapis ten brzmiał: „planowaniu w ramach działu nowych
wydatków bieżących”. 

Odczytanie opinii komisji stałych przez ich przewodniczących lub wyznaczonych członków
komisji

Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 grudnia
2017  r.  po  dokonaniu  szczegółowej  analizy  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady
Miejskiej  w  sprawie  uchwały  budżetowej  gminy  Bystrzyca  Kłodzka  na  rok  2018  wraz
z autopoprawkami. (6 za, przy 3 wstrzymujących się)
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
19 grudnia 2017 r. po dokonaniu szczegółowej analizy  zaopiniowała pozytywnie projekt budżetu
gminy  na  rok  2018  z  autopoprawkami  w  zakresie  merytorycznym  komisji.  (11  za,  przy
1 wstrzymującym się)
Władysława  Płoch –  poinformowała,  że  Komisja  Rolnictwa  i  Zagospodarowania  Gminy  na
posiedzeniu  w  dniu  18  grudnia  2017  r.  po  dokonaniu  szczegółowej  analizy  zaopiniowała
pozytywnie projekt budżetu gminy na rok 2018 z autopoprawką w zakresie merytorycznym komisji.
(4 za, przy 1 wstrzymującym się) 
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Urszula Kular – poinformowała, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 18 grudnia  2017 r.
po dokonaniu szczegółowej analizy zaopiniowała pozytywnie projekt budżetu gminy na rok 2018
z autopoprawką w zakresie merytorycznym komisji. (8 za, przy 1 wstrzymującym się)

Przedstawienie stanowiska Burmistrza do wniosków zawartych w opiniach komisji stałych,
które  może  być  negatywne  lub  przychylające  się  do  wniosków  w  całości  lub
w poszczególnych ich punktach

Burmistrz –  powiedziała,  że  został  uwzględniony wniosek jednego z Radnych aby 50 000 zł
z budowy boiska i szatni przeznaczyć na drogę i to jest zawarte w autopoprawce.  Dodała, że
pewne  wnioski  nie  zostały  uwzględnione,  ale  w  trakcie  roku,  w  miarę  możliwości,  będą  one
realizowane.

Dyskusja nad projektem budżetu 

Dariusz Piotrowski – zapytał o Invest-Park, czy do końca lutego wszystko zostanie skończone.
Burmistrz  –  odpowiedziała,  że  do  końca  listopada  wszystko  zostało  zakończone.  Obecnie
umówione jest spotkanie z Tauronem na 29 grudnia na podpisanie aktu notarialnego, gdyż Gmina
jako samorząd nie może zawiadywać liniami energetycznymi. Praktycznie wszystko zostało już
wykonane, natomiast rozliczenie będzie do końca marca. 
Dariusz Piotrowski – zadał pytanie odnośnie Strefy Ekonomicznej, gdzie jest kwota 3 tys. zł na
utrzymanie strony i na tej stronie są poważne braki, ponieważ nie ma np. naniesionego przyłącza
gazowego. Zapytał, dla kogo będą przeznaczone te 3 tys. zł.
Burmistrz – odpowiedziała, że jest firma, która się tym zajmuje i oficjalnie nie zostały jeszcze
pewne rzeczy odebrane, gdyż czas jest do końca marca. W momencie, kiedy wszystko zostanie
naniesione na mapach, będzie to również na stronie internetowej.
Dariusz Piotrowski – zapytał o remont lokalu „Pod makami” na który przeznaczone jest 600 tys.
zł. Radny uważa, że to jest jakiś absurd. 
Burmistrz – odpowiedziała, że nie ma żadnego absurdu, gdyż w dokumentacji jest 788 tys. zł,
ponieważ jest to wyjątkowy budynek. Trzeba tam wybudować nowy komin, gdyż nie ma do czego
się podłączyć, w kwocie tej ujęty jest również remont sieni z tego względu, że wejście będzie teraz
od tej strony. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że za 600 tys. to można nowy budynek wybudować.
Burmistrz  – odpowiedziała, że taka jest dokumentacja i dodała, że sam Pan Radny Piotrowski
wie, że po przetargu może się okazać, że to będzie 500 albo 400 tys. 
Dariusz Piotrowski –  zapytał  odnośnie 180 tys.  zł  na promocję,  czy w tej  kwocie jest  zakup
bilbordów, bo będzie Festiwal na który w budżecie przeznaczone jest 100 tys. zł. i gdzie będzie
reklamowany ten Festiwal. 
Ewelina Walczak –  odpowiedziała,  że  Festiwal  Aktorstwa  Filmowego będzie  reklamowany na
wielu nośnikach i bilbordy to nie będzie jedyna forma promocji.  Natomiast, tak jak rozmawiano
wielokrotnie na poprzednich komisjach takie rzeczy będą wykonane w nowym roku budżetowym
2018.  Na jednej  z wiosennych komisji  zostało ustalone,  że tymi bilbordami zajmie się również
Wydział Inwestycji, bo tam jest możliwość sfinansowania części tych kosztów i Miejsko Gminny
Ośrodek Kultury we współpracy z  tym wydziałem przymierzy się do tych tablic  o których była
rozmowa. 
Dariusz Piotrowski – zapytał o przebudowę drogi od Długopola-Zdroju do Długopola Dolnego na
odcinku 1,4 km – 200 tys. zł,  Powiat ma się dołożyć 500 tys. i  czy ta droga ma być zrobiona
w 2018 roku.
Burmistrz – odpowiedziała, że będzie to 1,4 lub 1,5 km. Dodała, że Gmina również dofinansowuje
zadania inne Powiatu, m.in. budowę drogi pod wiaduktem, którą Gmina sfinansowała w tym roku
i tam było ponad 900 tys. zł, w roku 2018 i 2019 będzie również dofinansowanie do remontu drogi
Spalona – Bystrzyca Kłodzka. Powiedziała, że były propozycje Powiatu, aby sfinansować wiele
innych  zadań,  natomiast  na  dzień  dzisiejszy  one  nie  znalazły  odzwierciedlenia  w  budżecie.
Burmistrz uważa, że Powiat powinien też poczuwać się do obowiązku utrzymywania nie tylko dróg,
ale także innych swoich instytucji i nie wyciągać do końca od Gminy środków.
Dariusz  Piotrowski  –  zapytał  o  remont  ulicy  Modrzewiowej,  czy  to  będzie  koło  Państwa
Jakubców, czy koło Państwa Jadwisińczak. 
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Burmistrz – odpowiedziała, że remont drogi będzie wyżej, koło Państwa Jadwisińczak. 
Dariusz Piotrowski – zapytał o ulicę Lotników.
Burmistrz – odpowiedziała, że tam będzie pierwszy etap. Na początku będzie robiona koncepcja
i wtedy się okaże, co jest bardziej pilne do zrobienia. Na razie nie ma sprecyzowanego odcinka,
który będzie remontowany. Należy to zrobić wspólnie z wodociągami, gdyż jeżeli zaistnieje tam
potrzeba wymiany jakiejś sieci, to oni muszą tam wejść pierwsi i to zrobić. Będzie musiała tam być
poprowadzona inna sieć aby wzmocnić ciśnienie. 
Dariusz Piotrowski – zapytał o dokumentację projektową parkingu przy ulicy Starobystrzyckiej,
powiedział,  że  chciałby  zwrócić  uwagę  na  problem  parkingów  w  Bystrzycy  Kłodzkiej,  gdyż
w połowie roku zostanie tu przeniesiony Urząd i centrum się zakorkuje. 
Burmistrz – odpowiedziała, że pracownicy będą chodzić na piechotę. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że złożył do budżetu 2018 roku wniosek o kosztorys na budowę
chodnika do Orlika i on nie jest w ogóle ujęty.
Burmistrz – odpowiedziała, że w Wydziale Inwestycji zaszła pomyłka a propos chodnika przy ulicy
Strażackiej, bo on jest uwzględniony i podpisane jest porozumienie z Dolnośląską Służbą Dróg
i Kolei, natomiast wniosek Radnego Piotrowskiego zostanie dopisany do tzw. „koncertu życzeń”,
jednakże nie wiadomo jaka tam jest kwota. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że odnośnie gospodarki niskoemisyjnej jest kwota 150 tys. i to
będzie za mało i będzie potrzebna nowelizacja budżetu w 2018 roku.
Burmistrz  – odpowiedziała, że już dziś wiadomo, że to będzie za mało, ale należy od czegoś
zacząć. Powiedziała, że należy pamiętać o tym, że są dwa programy – RPO i Fundusz Ochrony
Środowiska  i  są  tam  różne  dofinansowania,  ponadto  mieszkańcy  będą  musieli  wziąć  część
zobowiązań  na  siebie,  bo  takie  są  warunki.  Natomiast  Gmina  będzie  pośrednikiem  też
wspomagającym mieszkańców. 
Dariusz  Piotrowski –  zapytał  kiedy  Gmina  planuje  rozpocząć  remont  drogi  na  ulicy  Unii
Lubelskiej. 
Burmistrz – odpowiedziała,  że inwestorem jest  Powiat  i  z informacji  jakie posiada wynika,  że
został  złożony  przez  Powiat  wniosek  do  tzw.  Narodowego  Programu  Odbudowy  Dróg
i prawdopodobnie 29 grudnia ma być ostateczna informacja. Na dzień dzisiejszy wiadomo jest, że
wniosek jest na 14 pozycji i jeżeli zostanie zaakceptowany to powstanie pytanie, kiedy Wojewoda
pozwoli na uruchomienie tego procesu.  
Dariusz  Piotrowski  –  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  Mały  Rynek  to  wniosek  został  złożony
w marcu 2017 roku i do dnia dzisiejszego nie ma jeszcze rozstrzygnięcia. 
Burmistrz –  odpowiedziała,  że  z  informacji  jakie  posiada  wynika,  że  prawdopodobnie
rozstrzygniecie będzie albo do końca maja albo do końca czerwca. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że na tą chwilę dziękuje i niech teraz koledzy zabiorą głos. 
Przewodniczący Rady – powiedział, że patrzy w stronę Pana Radnego Mieczysława Kamińskiego
i nie widzi, żeby chciał on zabrać głos.
 
Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały  

Burmistrz – powiedziała, że zadania z działu 700 – ZUK ulica Górna 7 instalacja elektryczna,
drzwi do budynku – ściągnięte jest 20 000 zł, klamrowanie budynku przy ulicy Górnej – 50 000 zł,
z kompleksowego uzbrojenia pod Strefę Invest-Park – 301 000 zł. Uwzględniony został wniosek
Pana Mariana Adamowa, jeśli chodzi o budowę nowego boiska sportowego i szatni w Wilkanowie
50 000 zł i w sumie jest to na kwotę 441 000 zł, w tym 10 300 zł są to wydatki bieżące a 431 619 zł
są  to  wydatki  majątkowe.  50  000  zł  na  przebudowę  drogi  do  posesji  3B  Państwa  Żołnierz
w kierunku cmentarza w Wilkanowie, jest też miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego
w kwocie 6 000 zł, trzeba jeszcze dodać do bieżącego utrzymania przedszkola Bystrzaków dotację
w wysokości 15 000 zł, z czego jako wydatek bieżący jest tu 4 300 zł a wydatek majątkowy 10 700
zł. Pani Kierownik Wydziału Turystyki i Kultury Fizycznej, Ewa Koczergo, napisała wniosek o kwotę
190 000 zł jeśli chodzi o miejską trasę spacerową, ale w związku z tym, że już się nie bilansowało,
Pani Skarbnik przeznaczyła tu kwotę 187 919 zł i to jest ta autopoprawka. Oczywiście zostanie
dodane do remontu Ratusza 183 000 zł  ze względu na to,  że nie na wszystkie prace zostały
podpisane umowy, więc nie mogło to być wydatkiem niewygasającym. 
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Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad wniesionymi propozycjami
autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały .

Rada  w  obecności  14  Radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  14  głosami  za,  jednogłośnie  przyjęła
autopoprawki przedstawione przez Burmistrza do projektu uchwały.

Głosowanie uchwały budżetowej gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2018 

Przewodniczący  Rady przystąpił  do  przeprowadzenia  głosowania  za  przyjęciem  uchwały
budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2018 w wersji przedstawionej przez Burmistrza wraz
z autopoprawkami.
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  teraz  powinna  być  dyskusja,  jeżeli  chodzi  o  wnioski
Radnych.
Przewodniczący Rady – powiedział, że dyskusja już była i on trzyma się precyzyjnie procedury
i teraz będzie głosowanie nad uchwałą budżetową. 

Przewodniczący  Rady przystąpił  do  przeprowadzenia  głosowania  za  przyjęciem  uchwały
budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2018 w wersji przedstawionej przez Burmistrza wraz
z autopoprawkami.
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, 1 głosem przeciw, przy 2
wstrzymujących się podjęła: 

Uchwałę Nr XLIX/400/17
w sprawie uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2018

Przewodniczący Rady –  podziękował  Pani  Burmistrz  w imieniu  Radnych koalicyjnych  za  ten
budżet, powiedział, że jest to ostatni budżet w tej kadencji i wyraził nadzieję, że nie ostatni Pani
Burmistrz, czego jej serdecznie życzył. 
Burmistrz – serdecznie podziękowała i powiedziała, że bez względu na to, kto na tej sali siedzi po
której stronie, to myśli, że patrząc na ten budżet, wszyscy Państwo Radni powinni być zadowoleni,
ponieważ jest ogrom zadań a pracownicy będą mieli  pełne ręce pracy. Burmistrz podziękowała
Radnym za przyjęcie budżetu.

2/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2018-2027.
Burmistrz  –  powiedziała,  że  nieodzownym  elementem  uchwały  budżetowej  jest  Wieloletnia
Prognoza Finansowa. Po zmianie ustawy, od kilku lat, jakiekolwiek zmiany powodujące wydatki
majątkowe czy wielkość budżetu powodują, że należy również dopasować Wieloletnią Prognozę
Finansową  do  uchwały  budżetowej.  Burmistrz  poinformowała,  że  do  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej, Regionalna Izba Obrachunkowa wydaje swoją opinię i 8 grudnia 2017r. podjęła ona
uchwałę nr III/311/2017 gdzie wraz z uzasadnieniem wydała pozytywną opinię o przedłożonym
przez  Burmistrza  Bystrzycy  Kłodzkiej  projekcie  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  Gminy  Bystrzyca  Kłodzka.  Następnie  Burmistrz  omówiła  projekt  przedmiotowej
uchwały. 
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 grudnia
2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2018-2027. (7 za, przy 1 wstrzymującym
się)
Dariusz Piotrowski – zapytał, czy jest szansa, że wskaźniki, jeżeli chodzi o dochody, które są
przyjęte na 2018 rok zostaną przekroczone np. powyżej 110%.
Skarbnik – odpowiedziała, że przedstawiając szczegółowo Państwu Radnym dochody na Komisji
Rewizyjnej i Komisji Rolnictwa mówiła o dochodach, które wprowadziła na podstawie informacji
z Ministerstwa Finansów i tam były nawet wzrosty 20%. Powiedziała, że nasze subwencje i nasz
udział w podatku dochodowym od osób fizycznych wzrosły powyżej inflacji 2%, jaka jest założona,
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a jeżeli chodzi o podatki to w zasadzie został przyjęty wzrost inflacyjny na przyszły rok z podatków
lokalnych, opłaty lokalne generalnie stoją w miejscu, bo nie założono żadnych wzrostów. Skarbnik
sądzi, że tam, gdzie są duże wzrosty, przede wszystkim na subwencjach i na udziale w podatku
dochodowym to dochody będą zrealizowane.  
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  chyba  została  złamana procedura,  dlatego,  że  przed
każdą uchwałą, każdy Radny ma prawo zabrać głos i złożyć wniosek i np. on jako Radny mógłby
złożyć wniosek o odrzucenie projektu uchwały budżetowej. Powiedział, że Pan Przewodniczący
nie  udzielając  jemu głosu złamał  tą  procedurę,  ponieważ  Radny nie  mógł  przedstawić  swego
stanowiska, jeżeli chodzi o całość projektu budżetu. Były zapytania Radnych i wtedy nie kierował
żadnych pytań, ponieważ miał zaplanowane wystąpienie w momencie przed głosowaniem i taka
jest zasada, tak powinno być normalnie procedowane. Radny Kamiński dodał, że teraz może się
zwrócić do Regionalnej Izby Obrachunkowej o złamanie procedury i  uniemożliwienie Radnemu
przedstawienia  swego  stanowiska  w  sprawie  budżetu  Gminy  na  rok  2018  i  prawdopodobnie
mógłby wygrać i jeszcze raz musiałaby być sesja budżetowa. A w związku z tym, że Pani Burmistrz
zgłosiła  autopoprawki,  to  tym  bardziej  Radny  powinien  móc  przedstawić  swoje  stanowisko.
Natomiast, jeżeli chodzi o Wieloletnią Prognozę Finansową, to Radny powiedział, że kwota długu
Gminy jest to najwyższa kwota, jeżeli chodzi o zadłużenie Gminy Bystrzyca Kłodzka i będzie ono
wynosiło według Wieloletniej Prognozy Finansowej na dzień 31 grudnia 2018 r. 29 618 012 zł i jest
to bardzo duże obciążenie dla Gminy. Dodał, że co prawda i w Wieloletniej Prognozie Finansowej
i w wyliczeniach, Gmina nie przekracza tzw. bezpieczników, ponieważ jeden bezpiecznik stanowi
5,7 planowanych dochodów a dopuszczalny w Gminie Bystrzyca Kłodzka wynosi 9,9 ale jest to
niebezpieczne zjawisko, bo prawdopodobnie Gmina w następnych latach też będzie musiała brać
kredyty. 
Burmistrz – powiedziała, aby zwrócić uwagę na fakt, że 27 mln kredytu było wtedy, kiedy Gmina
miała budżet w granicach 48 mln zł a dzisiaj budżet jest w granicach 80 mln zł. Następną sprawą
są  wskaźniki,  tzw.  bufory  bezpieczeństwa  i  nie  są  one  przekroczone,  bo  inaczej  Gmina  nie
mogłaby tego kredytu wziąć. Ponadto Burmistrz powiedziała, że inną rzeczą jest to, że sami Radni
zgłaszają do budżetu wielką ilość zadań, które też kosztują i potem są pretensje, że zadania te nie
są ujęte w budżecie. Nie są one ujęte, ponieważ na to wszystko nie ma środków. Są zadania
własne Gminy, na które w pierwszej kolejności powinny iść wydatki, chociażby Oświata na którą
Gmina otrzymuje subwencję i do której również dopłaca kwotę 6 mln zł i to są naprawdę ogromne
środki,  gdzie Gmina musi te pieniądze znaleźć.  Obowiązkiem Gminy jest również zapewnienie
transportu  dzieciom  do  szkół  podstawowych  i  to  też  kosztuje.  Burmistrz  zapytała,  który
mieszkaniec Gminy /są to tylko wyjątki/ interesuje się tym, czy w Gminie jest zadłużenie 10, 20 czy
30 mln. Powiedziała, że mieszkańców raczej to nie zajmuje, tylko chcą mieć po prostu wszystko
zrobione i to ich najbardziej interesuje. 
Skarbnik  – dodała,  że  w tej  dużej  kwocie,  która  jest  na obsługę  długu  są pieniądze  na  raty
kredytu, są pieniądze na odsetki i jest 330 tys. zł na obsługę poręczenia, które zostało udzielone
dla Bystrzyckiego Centrum Zdrowia. Jeżeli ten podmiot będzie spłacał raty do banku harmonijnie,
płynnie  co  miesiąc,  to  Gmina jako poręczyciel  nie  będzie  miała  obowiązku tej  kwoty 330 tys.
uruchomić i po 12 miesiącach roku 2018 może się okazać, że obsługa długu spadła, ponieważ jest
mniejsza o te 330 tys. zł i już to nie będzie 5,76 ale jeszcze mniej. Odnośnie wskaźnika długu do
dochodów, Skarbnik powiedziała, że te 37% to jest duży wskaźnik, ale ona pamięta, że Gmina
Bystrzyca Kłodzka miała kiedyś wskaźniki ponad 50% w stosunku do dochodu i to wtedy było źle.
Burmistrz – powiedziała, że pamięta, jak pod koniec pierwszej kadencji Gmina zaciągała kredyt
w wysokości 12 mln, jak wtedy grzmiano na sali, że Gmina popłynie i będzie ruina i nic więcej
a  potem  okazało  się,  że  zrobiono  wtedy  bardzo  wiele  inwestycji,  mieszkańcy  są  zadowoleni
a Gmina już kończy spłacać ten kredyt. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 wstrzymujących się
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIX/401/17
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka 

na lata 2018-2027
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3/  Przewodniczący Rady  -  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały w sprawie  zmian  w budżecie
gminy na rok 2017.
Burmistrz – powiedziała, że jest to ostania sesja w tym roku, więc jest to uchwała tzw. czyszcząca
i nie występują tu jakieś większe zmiany, ponieważ Pani Skarbnik starała się wykonać te zmiany
bardziej istotne na poprzedniej sesji. Poinformowała, że jeśli chodzi o dochody, to zwiększają się
o kwotę 40 863,63 zł i o taką kwotę zwiększają się planowane wydatki budżetowe. Generalnie
budżet roku 2017 zamyka się dochodami w wysokości 74 201 872,96 zł i planowanymi wydatkami
87 610 312,96 zł, deficyt wynosi 13 408 440 zł. Następnie Burmistrz szczegółowo omówiła projekt
uchwały.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 grudnia
2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt  uchwały Rady Miejskiej  w sprawie  zmian w budżecie
gminy na rok 2017 z autopoprawką. (8 za, jednogłośnie)
Dariusz Piotrowski – zapytał o dopłaty w spółkach prawa handlowego, które wynoszą ponad 40
tys. 
Skarbnik –  odpowiedziała,  że  wyjaśniała  to  na  komisji  Budżetu  i  Finansów.  Powiedziała,  że
gminna  spółka  ZWiK  na  zlecenie  Gminy  realizowała  zadanie  o  wartości  104  tys.-  Badania
geologiczne na Białej Wodzie i problem jest taki, że były rozmowy, że zwiększy się dopłaty do
kapitału  spółki,  czyli  Gmina  jako  organ  da  jej  pieniądze,  spółka  to  zamówienie  publiczne
przeprowadziła, tylko prawda jest taka, że takie finansowanie psuje wynik spółki, bo zwiększenie
kapitału nie jest przychodem a płacąc za tą usługę spółka ma koszt. 
Burmistrz  – dodała, że koszty powodują, że jest zwiększona stawka za wodę i ścieki, a trzeba
tego uniknąć. 
Skarbnik  –  powiedziała,  że  koszty  też  powodują,  że  w  bilansie  pojawia  się  strata,  nie  ma
przychodu a jest koszt i  to by była strata w wysokości 100 tys. zł a ponieważ ZWiK stara się
o środki unijne i taki element, jak spółka finansowo się zamyka i jak się gospodarzy, jest ważnym
elementem do pozytywnego oceniania wyniku i  żeby nie było straty rozpatrzono,  gdzie spółka
mogłaby na Gminie zarobić.  Okazało się,  że spółka nie obciąża Gminy za wody opadowe za
parking koło Abisu i w wykazie tych wód opadowych nie ma parkingu przy ulicy Sempołowskiej,
więc tutaj  jest  dopłata za wody opadowe.  Poza tym do podlewania stadionu była brana woda
z hydrantów i za tą wodę też Gmina nie płaciła, dlatego też na stadionie zwiększa się wydatki na
wodę zużytą do podlewania.
Dariusz Piotrowski – zapytał o 13 tys. na obiekty sportowe.
Skarbnik – odpowiedziała, że 11 400 zł  przeznaczone jest na podlewanie murawy na stadionie
a 2 343 zł na dokumentację na przebudowę kortów tenisowych.
Dariusz Piotrowski – zapytał o stypendium dla uczniów -34 tys. 
Skarbnik – odpowiedziała, że listy są zrobione, stypendia są wypłacane i okazało się, że to, co
pierwotnie było w planie, to środki te okazały się niepotrzebne, gdyż zainteresowanie stypendiami
jest mniejsze i można było te środki wykorzystać do bilansowania braków w innych działach. 
Dariusz Piotrowski – zapytał o dotację podmiotową z budżetu dla samorządowej instytucji kultury.
Skarbnik – odpowiedziała, że te jednostki swego czasu złożyły wnioski i nie było możliwości na
bieżąco je zabezpieczać i teraz w grudniu dla biblioteki jak i dla muzeum te dotacje podmiotowe
zostały zwiększone. 
Dariusz Piotrowski – zapytał o turystykę - 2 131 zł.
Skarbnik –  odpowiedziała,  że w dziale turystyka realizowany jest  projekt  pn.  Baśniowa kraina
u nas się zaczyna i tutaj okazało się, że zabrakło do ustalonego planu 2 131 zł. Wydział Turystyki
zbilansuje to ze swoich środków w innym dziale i w zasadzie budżet na tym nie ucierpiał.
Dariusz Piotrowski – zapytał o dostarczenie wody – 12 014 zł.
Skarbnik – odpowiedziała, że po różnych fakturach, które wpłynęły za miesiąc listopad w grudniu
okazało się, że jest wolna kwota 12 tys., ale z kolei w dziale 901 trzeba było zwiększyć na dopłacie
do kanalizacji o 40 tys. i dlatego jest taka zmiana. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że chciałby usłyszeć parę słów na temat wierceń i czy te
wiercenia związane są z wodami termalnymi. 
Burmistrz – odpowiedziała,  że należało zrobić badania w Białej  Wodzie w związku z tym, że
pojawia się tam bardzo dużo nieruchomości i  zwiększa się zapotrzebowanie na wodę. Są tam
indywidualne ujęcia wody, gdzie lada moment ich wydajność będzie za mała, dlatego też należało
wykonać odwierty badawcze, aby zbadać czy jest szansa na ewentualną wydajność przyszłych
odwiertów i czy ich wydajność zaspokoi potrzeby przebywających tam osób. Zrobiono 6 odwiertów
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i niestety okazało się, że wody tam za bardzo nie ma. Natomiast, jeżeli chodzi o wody termalne
Burmistrz wyjaśniła, że spółka z Torunia kupiła w obrocie prywatnym grunty, gdzie z roku 2008
bądź 2009 jest badanie Pana prof. Ciężkowskiego na tym gruncie, które pokazuje, że jest tam
uskok który powoduje, że znajdują się tam źródła wody geotermalnej.  Ze względu na ochronę
środowiska  i  obecne  tam  organizmy chronione,  wspomniana  spółka  nie  może  przeprowadzić
odwiertów i musi to zrobić pod kątem, aby nie naruszyć istniejącego tam środowiska. W takim
przypadku spółka musi wysunąć się poza obszar gruntu, dlatego też Gmina będzie przystępowała
do zmiany planu zagospodarowania, aby poszerzyć im możliwość wiercenia źródeł geotermalnych.
Marta  Konieczna-Morawa  –  powiedziała,  że  po  przeprowadzeniu  badań,  które  zostały
przeprowadzone na zlecenie Gminy okazało się, że jeżeli chodzi o wody głębinowe to wydajność
ich  jest  na  tyle  nieduża,  że  jeden  z  odwiertów  może  zaspokoić  tylko  i  wyłącznie  potrzeby
gospodarstwa  domowego  i  tam  jest  ok.  1m3 wody  na  dobę.  Natomiast  jeśli  chodzi  o  cieki
powierzchniowe, to one również są mało wydajne i mają niespełna 15m3 wody na dobę, przy czym
należy  wiedzieć,  że  okres,  kiedy  przeprowadzano  badania  był  mokry,  więc  badania  są
niewiarygodne. Jeżeli chodzi o Białą Wodę i tereny, które zostały przebadane, to wskazanie tych
terenów  nie  było  przypadkowe,  tylko  poprzedzone  specjalnymi  badaniami  wykonanymi  przez
hydrogeologa, więc nie były to przypadkowe miejsca. Wcześniej była zaopiniowana i zatwierdzona
dokumentacja  pod  kątem  badania  wód,  zaopatrzenia  zarówno  gospodarstw  domowych  jak
i ośrodków tam się znajdujących. Kierownik ZWiK powiedziała, że absolutnie nie można liczyć na
to, że uda się tam wybudować zbiornik wody lub wodociąg wody, który będzie spełniał przyszłe
zapotrzebowanie na wodę.  
Burmistrz – powiedziała, że Gminie zostało jeszcze jedno wyjście – rozmowa z Gminą Stronie
Śląskie, ale wtedy, po podpisaniu takiego porozumienia, jeśli Państwo Radni wyrażą taką wolę,
trzeba będzie w pewien sposób sfinansować inwestycję.  Na pewno będzie trzeba ten problem
jakoś rozwiązać, może będzie trzeba jednak naruszyć prawo górnicze i wtedy te odwierty byłyby
o wiele głębsze, poniżej 100 m w głąb ziemi. 
Marta  Konieczna-  Morawa –  dodała,  że  najbliższy  wodociąg  znajduje  się  w  Bystrzycy,  ale
robienie przesyłu jest absolutnie nieopłacalne. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLIX/402/17
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017

4/  Przewodniczący  Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wykazu
wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2017.
Burmistrz –  powiedziała,  że w  dniu  dzisiejszym  do  tych  wydatków  niewygasających  został
dopisany parking, który jest budowany w miejscowości Spalona w ramach projektów ze środków
unijnych. Stwierdziła, że jeszcze takiej wysokiej kwoty na wydatkach niewygasających jak dotąd
nie  było.  Wyjaśniła,  że  na  wszystkie  zadania  na  które  zostały  przeprowadzone  przetargi  czy
zostały  podpisane  umowy a  nie  będą  one  sfinansowane  do  końca  tego  roku,  można  podjąć
uchwałę budżetową, dlatego też tych zadań jest bardzo dużo, bo aż 37 na kwotę 9 711 623 zł, ale
jest  też  rubryka,  gdzie  jest  napisane  do  jakiego  terminu  te  wydatki  zostaną  zrealizowane.
Powiedziała, że należy pamiętać o tym, że takim progowym miesiącem jest czerwiec, natomiast,
gdyby dalej nie było można którychś z tych zadań, które są tu przedstawione zrealizować, to wtedy
jest jeszcze taka możliwość, że wprowadza się to zadanie do budżetu danego roku a więc byłoby
to w roku 2018.  
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 grudnia
2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie  ustalenia  wykazu
wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2017 z autopoprawką. (7 za,
1 przeciw)
Mieczysław Kamiński – powiedział,  że faktycznie jeszcze się nie zdarzyło w budżecie Gminy
Bystrzyca Kłodzka, żeby wydatki niewygasające wynosiły kilkanaście procent budżetu.
Burmistrz – powiedziała, że ten rok jest wyjątkowy, jeżeli chodzi o wykonywanie przetargów, gdyż
albo nie zgłaszał się nikt albo zgłaszali się wykonawcy, którzy chcieli większą kwotę za wykonanie
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zadania niż była zarezerwowana w budżecie, dlatego też kilka przetargów było odwołanych ze
względu na brak środków. Poza tym bardzo wielu wykonawców pobrało mnóstwo inwestycji innych
czy też w innych gminach i to spowodowało, że ci wykonawcy mieli już komplet prac i brakowało
im również ludzi do pracy, ponadto było bardzo wiele wniosków od wykonawców na przedłużenie
inwestycji, m.in. jest tu przedszkole, gdzie to też jest parę mln zł. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że Rada Miejska podjęła decyzję o budowie basenu krytego
a  dokumentacja,  która  zostanie  zapłacona  do  31  maja,  to  jest  stara  dokumentacja  na basen
otwarty.
Burmistrz – odpowiedziała, że Gmina musi zrealizować umowę i to przecież był dylemat Radnych,
bo sama pytała Państwa Radnych, czy iść w kierunku basenu odkrytego czy też basenu krytego,
ale  zapłacić  za  wcześniej  już  zamówioną  dokumentację  na  basen  odkryty.  Gmina  podpisała
umowy i musi się z nich wywiązać. Burmistrz dodała, że w połowie stycznia będzie miała spotkanie
w Krakowie a propos budowy basenu krytego i być może będzie miała wtedy wskazane obiekty do
których warto pojechać i które warto zobaczyć i jeżeli  Państwo Radni wyrażą zgodę to można
zrobić taki dzień lub dwa, aby zwizytowć te obiekty, żeby nie podjąć niewłaściwej decyzji. 
Mieczysław Kamiński –  powiedział,  że  na remont  Ratusza w budżecie  był  1  mln  zł,  zostały
wprowadzone 3 mln, natomiast wszystkie umowy, jakie widzi w wydatkach niewygasających są
z  lipca 2017 r.,czyli nie było tych środków w budżecie. Pani Skarbnik tłumaczyła na Komisji, że
w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej,  ale  tam  też  nie  było  tej  aktualnej  kwoty  na  rok  2017
i w związku z tym, czy Burmistrz podjął decyzję o przetargu na kwotę prawie 4 mln zł nie mając
zapewnionych środków finansowych w budżecie?
Burmistrz – wyjaśniła, że Gmina miała 1 mln zł na remont Ratusza w roku 2017 i to, co Pani
Skarbnik mówiła, czyli  całość, miała być zapłacona w roku przyszłym, więc można było zrobić
procedurę przetargową na całość z płatnościami 1 mln zł w roku 2017 i pozostałą kwotą w roku
2018,  ponieważ  wszystko  to  zastrzega  się  w  umowach.  W  związku  z  tym,  że  tak  to  było
realizowane, zwalniały się środki na zadaniach, które nie były wykonane w tym roku, więc Pani
Skarbnik wpisała te kwoty, żeby zaspokoić pełną kwotę na remont Ratusza. Równie dobrze ta
kwota mogła się znaleźć w roku przyszłym, ale skoro są środki w tym roku, to dlaczego tego nie
zrobić.  Wszystko  jest  zgodnie  z  procedurą  i  zgodnie  z  przepisami.  Burmistrz  dodała,  że
w przyszłym  roku  w Urzędzie  będzie  kompleksowa  kontrola  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
i m.in. remont Ratusza będzie badany przez Regionalną Izbę Obrachunkową i gdyby nie można
było takich rzeczy robić to ani ona ani Pani Skarbnik nie zrobiłyby tego w taki sposób.    
Mieczysław Kamiński –  powiedział,  że  wciąż  się  przesuwa realizacja  zadania  –  przebudowa
budynku przedszkola i teraz jest termin realizacji do 28 lutego 2018 r. 
Burmistrz – odpowiedziała, że nie jest to termin realizacji zadania tylko termin rozliczenia zadania.
Zadanie zostało już wykonane a obecnie są obiory, które trwają 2 tygodnie. Dodatkowo, oprócz
tego zadania są też 2 inne, odrębne zadania - wyposażenie przedszkola w meble i zabawki oraz
wyposażenie kuchni.  Ze względu na te dwa odrębne zadania,  Gmina wystosowała prośbę do
Urzędu Marszałkowskiego o przesunięcie rozliczenia i otrzymała na to zgodę. Natomiast fizycznie,
jeśli chodzi o remont wewnątrz przedszkola, wszystko zostało już wykonane i w tej chwili trwają
odbiory.  
Dariusz Piotrowski – zapytał, kiedy będzie oddany do użytku parking na Spalonej.
Burmistrz – odpowiedziała, że w sobotę Państwo Michalscy zakończyli pracę, w tej chwili będzie
trwała procedura odbioru tego parkingu. Odbiory mogą trwać do dwóch tygodni i w związku z tym,
dopiero po tych odbiorach Gmina może zapłacić fakturę,  więc tu istnieje obawa, że ta faktura
będzie niestety dopiero w styczniu zapłacona.    
Dariusz Piotrowski – powiedział, że chodzi mu o to, kiedy tam będą mogły stać auta. 
Burmistrz – odpowiedziała, że już auta będą mogły tam stać.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się
podjęła: 

Uchwałę Nr XLIX/403/17
w sprawie ustalenia wykazu wydatków, 

które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2017
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5/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie określenia wysokości
dotacji dla samorządowego zakładu budżetowego Centrum Integracji Społecznej w roku 2018. 
Burmistrz –  poinformowała, że jest  kwota 300 tys.  zł  dotacji  na działalność bieżącą Centrum
Integracji  Społecznej  i  te  środki  pochodzą  z  opłaty  za  pozwolenia  na  sprzedaż  napojów
alkoholowych. Dodała, że według przepisów, musi być jeszcze podjęta odrębna uchwała.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 grudnia
2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie określenia wysokości
dotacji  dla samorządowego zakładu budżetowego Centrum Integracji  Społecznej  w roku 2018.
(8 za, jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLIX/404/17
w sprawie określenia wysokości dotacji dla samorządowego zakładu budżetowego 

Centrum Integracji Społecznej w roku 2018
 

6/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej
na rok 2018.
Burmistrz – omówiła projekt przedmiotowej uchwały.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 grudnia
2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie opłaty uzdrowiskowej
na rok 2018 z autopoprawkami. (8 za, jednogłośnie) 
Mieczysław Kamiński – poprosił o odczytanie pełnych tekstów autopoprawek.
Burmistrz  – powiedziała, że w tej chwili § 1 brzmi: wprowadza się na terenie Gminy Bystrzyca
Kłodzka opłatę uzdrowiskową w miejscowości Długopole-Zdrój, określa wysokość stawek opłaty
uzdrowiskowej określa zasady ustalenia i poboru oraz terminy płatności opłaty uzdrowiskowej...
Mieczysław Kamiński – przerywając Pani Burmistrz poprosił o odczytanie § 2.
Burmistrz – powiedziała, że § 2 brzmi: ustala się opłatę uzdrowiskową w wysokości 3 zł za każdą
rozpoczętą dobę pobytu w pobycie trwającym dłużej niż doba. 

Przewodniczy Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLIX/405/17
w sprawie opłaty uzdrowiskowej na rok 2018

7/  Przewodniczący Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w sprawie  opłaty  miejscowej
w roku 2018.
Burmistrz – poinformowała, że tutaj również będzie taka sama autopoprawka, więc § 1 ust. 1
brzmi: wprowadza się na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka opłatę miejscową, która jest pobierana
w  miejscowościach  Lasówka,  Mostowice,  Międzygórze,  Rudawa,  Spalona,  Wójtowice  oraz
w mieście Bystrzyca Kłodzka i § 2 brzmi: opłata miejscowa wynosi 1,60 zł za każdą rozpoczętą
dobę w pobycie trwającym dłużej niż doba i jest pobierana od osób fizycznych przebywających
w celach wypoczynkowych, szkoleniowych lub turystycznych. 
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 grudnia
2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady Miejskiej  w  sprawie  opłaty  miejscowej
w roku 2018 z autopoprawkami. (8 za, jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 13 Radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLIX/406/17
w sprawie opłaty miejscowej w roku 2018
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8/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie opłaty targowej na rok
2018.
Burmistrz –  poinformowała,  że  należy podjąć  taką uchwałę,  żeby potem się  nie  okazało,  że
Gmina nie może pobierać tej opłaty targowej.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 grudnia
2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt  uchwały Rady Miejskiej  w sprawie opłaty targowej  na
2018 rok z autopoprawką. (8 za, jednogłośnie)
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 13 Radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLIX/407/17
w sprawie opłaty targowej na rok 2018

9/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania
psów na rok 2018.
Burmistrz –  poinformowała, że utrzymana jest ta sama stawka co w roku poprzednim w kwocie
40 zł i jest to 1/3 tego na co pozwala stawka ustawowo przyjęta. 
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 grudnia
2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie opłaty od posiadania
psów na rok 2018 z autopoprawką. (8 za, jednogłośnie)
Dariusz Piotrowski – zapytał, jaka jest ściągalność tego podatku.
Burmistrz –  odpowiedziała,  że  Gmina  zakłada  w  budżecie  zawsze  bardzo  niewielką  kwotę
w granicach 3, 4 tys, zł. Na przyszły rok jest 5 tys. zł. Jeżeli tą kwotę podzieli się przez 40, to się
okaże, od ilu psów ewentualnie zostanie ściągnięta ta opłata z tego względu, że ustawowo od tej
opłaty  są  zwolnione  np.  gospodarstwa  rolne,  które  posiadają  do  2  psów oraz  osoby starsze.
Najczęściej jest tak, że wszyscy mówią, że albo mają gospodarstwo rolne albo mają osobę starszą
w domu.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że przy tych 3 tysiącach wychodzi, że jest 80 psów w Bystrzycy
a jest ich znacznie więcej.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 13 Radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLIX/408/17
w sprawie opłaty od posiadania psów na rok 2018

10/  Przewodniczący  Rady  –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia
szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty lub rozkładania na
raty płatności należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie
Bystrzyca  Kłodzka  lub  jej  jednostkom  organizacyjnym,  warunków  dopuszczalności  pomocy
publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, wskazania organu
uprawnionego  do  udzielania  tych  ulg  oraz  o  niedochodzeniu  należności  o  charakterze
cywilnoprawnym przypadających Gminie Bystrzyca Kłodzka lub jej jednostkom organizacyjnym.
Burmistrz – powiedziała, że uchwała w tej sprawie była podejmowana wiele lat temu, natomiast
znowelizowane zostały przepisy ustawy o finansach publicznych, dlatego też należy dostosować
uchwałę do znowelizowanych przepisów. W nowej ustawie jest np. taki zapis, że do 100 zł Gmina
może nie dochodzić należności cywilnoprawnych, więc m.in. są takie przepisy aby dostosować
uchwałę do wymogów ustawowych.   
Skarbnik  –  powiedziała,  że  przeoczyła  ważny  element  w  tym  projekcie  uchwały,  gdyż
w  poprzedniej  uchwale  był  zapis,  że:  warunkiem  odroczenia  lub  rozłożenia  na  raty  spłaty
należności pieniężnych jest uregulowanie przez dłużnika należnego podatku VAT. Poprosiła, aby
wprowadzić ten zapis w dzisiejszym projekcie uchwały jako dodatkowy § 9, po § 8. Paragrafy się
przesuną i tak § 9 stanie się § 10, § 10 będzie § 11, itd. 
Burmistrz – dodała, żeby przyjąć tez zapis jako autopoprawkę. 
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 grudnia
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2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie  określenia
szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty lub rozkładania na
raty płatności należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie
Bystrzyca  Kłodzka  lub  jej  jednostkom  organizacyjnym,  warunków  dopuszczalności  pomocy
publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, wskazania organu
uprawnionego  do  udzielania  tych  ulg  oraz  o  niedochodzeniu  należności  o  charakterze
cywilnoprawnym przypadających Gminie Bystrzyca Kłodzka lub jej  jednostkom organizacyjnym.
(7 za, przy 2 wstrzymujących się)
Mieczysław Kamiński – powiedział,  że proponuje, aby w § 10 zmienić ust.  2:  „Udzielenie ulg
o  których  mowa  w  §  4  oraz  w  §  8  których  łączna  wartość  przekracza  10  000  zł,  wymaga
uprzedniego uzyskania pozytywnej opinii Komisji Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej właściwej
do spraw budżetu”  aby tam wpisać  kwotę  5.000 zł.  Dodał,  że  faktem jest,  że  Pani  Burmistrz
Renata Surma przedstawia Radnym wszystkie większe kwoty, nawet 2 000 zł i nie ma żadnego
problemu, ale taki wentyl bezpieczeństwa w postaci 5 000 zł nie zaszkodzi, więc składa wniosek
o wpisanie tutaj kwoty 5 000 zł.
Burmistrz – powiedziała, że Komisja Rewizyjna ma informacje o wszystkich umorzeniach, których
dokonuje Burmistrz, tak więc Państwo Radni mają tą wiedzę. Natomiast sam Pan Radny Kamiński
powiedział, że w większości przypadków jest tak, że Burmistrz prosi Państwa Radnych o opinię
nawet przy mniejszych kwotach. Powiedziała, aby zwrócić uwagę na fakt, że uchwała, która była
ostatnio podejmowana przez Radę w tej sprawie jest z roku 2011 i wtedy była to kwota 10 000 zł.
Dodała, że za poprzednich Burmistrzów, zarówno za Pana Krynickiego jak i Pana Kamińskiego
również to była kwota 10 000 zł i obowiązywała ona na przestrzeni 20-stu paru lat, natomiast w tej
chwili jest to małą kwotą w porównaniu do tego co było 20-ścia parę lat temu.  

Przewodniczący  Rady przystąpił  do  przeprowadzenia  głosowania  nad  wnioskiem  Radnego
Mieczysława Kamińskiego, aby łączna wartość nie przekraczała 5 000 zł. 
Rada  w  obecności  15  Radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  3  głosami  za,  11  przeciw,  przy  1
wstrzymującym się odrzuciła wniosek Radnego Mieczysława Kamińskiego. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały wraz
z autopoprawką.
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 3 wstrzymujących się
podjęła:  

Uchwałę Nr XLIX/409/17
w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu

spłaty lub rozkładania na raty płatności należności pieniężnych mających charakter
cywilnoprawny przypadających Gminie Bystrzyca Kłodzka lub jej jednostkom

organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których
ulga stanowić będzie pomoc publiczną, wskazania organu uprawnionego do udzielania tych

ulg oraz o niedochodzeniu należności o charakterze cywilnoprawnym przypadających
Gminie Bystrzyca Kłodzka lub jej jednostkom organizacyjnym.

11/  Przewodniczący  Rady  –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały
o udzieleniu pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego.
Burmistrz –  poinformowała,  że  jest  podpisane  porozumienie  z  Sejmikiem  Województwa
Dolnośląskiego o wspólnym projekcie, jeśli chodzi o dokumentację wjazdu do Bystrzycy Kłodzkiej.
Są to dwa odrębne projekty – jeden dotyczy jezdni a drugi zagospodarowania skarp. Oczywiście
Gmina  ma  zabezpieczone  środki  finansowe  w  kwocie  80  tys.  zł,  natomiast  chodzi  o  to,  że
dokumentacja  techniczna,  która  jest  określona  w  §  1  zostanie  przekazana  do  Województwa
dopiero w roku 2018, gdyż należy wszystko posprawdzać i zweryfikować. 
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 grudnia
2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie  zmiany  uchwały
o udzieleniu pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. (9 za, jednogłośnie)
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Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 15 Radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLIX/410/17
w sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy rzeczowej 

dla Województwa Dolnośląskiego

12/ Przewodniczący Rady –  przedstawił kolejny projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie
zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca Kłodzka.
Burmistrz –  powiedziała,  że  w  przedmiotowej  uchwale  chodzi  o  bonifikaty,  które  dotyczą
sprzedaży zasobu Gminy nie tylko mieszkaniowego, lecz nie jest to to, o czym była mowa podczas
posiedzenia jednej  z komisji,  ale wiadomo jest,  że Państwo Radni doszli  do porozumienia,  że
następny projekt będzie procedowany w przyszłym roku, aby docelowo te wartości o których była
mowa  były  tu  wpisane.  Dodała,  że  Radca  Prawny uważa,  że  w taki  sposób  powinno  być  to
zrobione, czyli  najpierw ten projekt, który jest przedstawiony a potem, gdy on wejdzie w życie,
zostaną wykonane zmiany do tego projektu uchwały o których była mowa podczas posiedzenia
Komisji Budżetu i Finansów.   
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 grudnia
2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt  uchwały Rady Miejskiej  o zmianie uchwały w sprawie
zasad  gospodarowania  nieruchomościami  stanowiącymi  własność  Gminy  Bystrzyca  Kłodzka,
natomiast  realizacja  wniosku  komisji  z  dnia  02  listopada  2017  r.  odnośnie  bonifikaty  nastąpi
w 2018 r. (6 za, przy 2 wstrzymujących się)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 13 Radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 1 wstrzymującym się
podjęła:

Uchwałę Nr XLIX/411/17
o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca Kłodzka

13/ Przewodniczący Rady –  przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie określenia stawek
opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, na cele niezwiązane z budową, przebudową,
remontem, utrzymaniem i ochroną dróg.
Burmistrz – powiedziała, że przed chwilą podejmowana była uchwała dotycząca szczegółowych
zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania,  odraczania  terminu  spłaty  itd.  i  tam  w  uzasadnieniu  było
napisane,  że  m.in.  jedną  z  takich  opłat  jest  opłata  za  zajęcie  pasa  drogowego.  Ponieważ
poprzednia uchwała i stawki procedowane były w roku 2004 a więc minęło 13 lat, to te kwoty, które
wtedy były  przez  Radę  Miejską  przyjęte,  dziś  wydają  się  dość  śmieszne.  Obecna  propozycja
stawek, są to stawki przybliżone, jeżeli chodzi o powiat i gminy ościenne.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 grudnia
2017 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie określenia stawek opłat
za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg  gminnych,  na  cele  niezwiązane  z  budową,  przebudową,
remontem, utrzymaniem i ochroną dróg z autopoprawką. (9 za, jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 13 Radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie podjęła:

Uchwałę Nr XLIX/412/17 
w sprawie określenia stawek opłat 

za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, 
na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg
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14/  Przewodniczący  Rady  –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  trybu
udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu
przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania.
Burmistrz – powiedziała, aby w § 3 ust. 1, gdzie jest napisane: „według stanu na pierwszy dzień
danego miesiąca, z zastrzeżeniem ust. 2 - 3” wykreślić tekst: „z zastrzeżeniem ust. 2-3”, gdyż tego
ust. 2-3 tam po prostu nie ma. Następnie poinformowała, że przyjmuje się przedmiotową uchwałę
z tego względu, że jeżeli chodzi o dotację, która udzielana jest dla szkół publicznych, które nie są
prowadzone przez  jednostkę samorządu terytorialnego,  to  Gmina ma obowiązek płacenia tzw.
średniej na jednego ucznia jaka jest w Gminie. Dotąd było tak, że Gmina przekazywała praktycznie
tylko subwencje tym szkołom. Natomiast w listopadzie 2017 r. zmieniły się przepisy i od 1 stycznia
2018 r. wzór, który jest podany w ustawie jest inny i inaczej będzie naliczana ta dotacja. W związku
z tym, żeby nie było przerwy, Burmistrz poprosiła, aby przedmiotową uchwałę przyjąć, aby można
było od stycznia bez problemu dotować szkoły. Dodała, że to oczywiście spowoduje, że z budżetu
Gminy będzie trzeba wyasygnowywać dosyć pokaźne kwoty dla szkół, które są prowadzone przez
stowarzyszenia i fundacje. 
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
19 grudnia 2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  ustalenia
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych oraz
trybu przeprowadzania  kontroli  prawidłowości  ich  pobrania  i  wykorzystywania  z  autopoprawką.
(12 za, jednogłośnie)
Burmistrz – dodała, że na posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury i Sportu było pytanie, czy Gmina
skorzystała z uchwały w roku 2017 i czy jakaś szkoła była skontrolowana. Odpowiadając na to
pytanie powiedziała, że Pani Kornelia Wenc- Szumigalska przekazała jej informację, że w tej chwili
Gmina jest na etapie pisania protokołu pokontrolnego w szkole w Pławnicy.
Mieczysław  Kamiński  – powiedział,  że  powinno  być  więcej  tych  kontroli  i  przynajmniej  dwie
szkoły w roku powinny być skontrolowane. 
Burmistrz  – zgodziła  się  z  Radnym Kamińskim i  powiedziała,  że  wykorzysta  się  tu  audytora
wewnętrznego, którego Gmina posiada. Dodała, że należy mieć na uwadze fakt, że ten rok był
wyjątkowy,  gdyż  cały czas od poprzedniego roku,  od grudnia,  trwały sprawy reformy i  sprawy
przejęcia  jeszcze  Zespołu  Szkół  Ogólnokształcących,  więc  Wydział  Edukacji  miał  naprawdę
mnóstwo pracy.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały wraz
z autopoprawką.
Rada w obecności 13 Radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie podjęła:

Uchwałę Nr XLIX/413/17
w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych 
oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania

15/  Przewodniczący Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w sprawie  przystąpienia  do
sporządzenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego
miasta  i  gminy  Bystrzyca  Kłodzka  /dotyczy  przebudowy  i  rozbudowy  istniejącej  strzelnicy
w Bystrzycy Kłodzkiej/.
Burmistrz –  powiedziała,  że stara  strzelnica,  która  jest  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  ma  niewielką
powierzchnię,  natomiast  pojawiły  się  możliwości  otrzymania  dotacji  na  tworzenie  strzelnic
w każdym powiecie i jest to 100% dofinansowania, jeżeli będzie to 1 strzelnica oraz 80%, gdy tych
strzelnic będzie kilka. Powiedziała, że są też podmioty, które są zainteresowane prowadzeniem
tych strzelnic, ale w dyskusji na jednej z komisji stwierdzono, że dobrze by było, żeby to Gmina
aplikowała o środki, ewentualnie później, gdy byłoby to gotowe, można by przekazać na pewnych
zasadach prowadzenie  tej  strzelnicy.  Jednakże,  aby ta strzelnica  mogła  mieć oś do 600m, to
niestety wymagana jest zmiana w planie zagospodarowania przestrzennego, gdyż nie do końca
wpisuje się ona w ten plan, który tam już jest ustalony uchwałą. 
Władysława  Płoch –  poinformowała,  że  Komisja  Rolnictwa  i  Zagospodarowania  Gminy  na
posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej
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w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  i  gminy  Bystrzyca  Kłodzka  /dotyczy  przebudowy
i rozbudowy istniejącej strzelnicy w Bystrzycy Kłodzkiej/ z autopoprawką. (4 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że Pani Burmistrz się przejęzyczyła, bo mówiła o zmianie
planu a najpierw musi być zmiana studium a dopiero potem zmiana planu. 
Burmistrz -  odpowiedziała,  że  oczywiście,  najpierw  zmiana  studium  a  potem  zmiana  planu
i przeprosiła za przejęzyczenie. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLIX/414/17
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
miasta i gminy Bystrzyca Kłodzka 

16/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do
kategorii dróg gminnych (droga w Gorzanowie)
Burmistrz – powiedziała, że Państwo Radni znają temat, wizytowali przejazdy kolejowe i w tym
przypadku, jeżeli chodzi o Gorzanów to chyba nie ulega wątpliwości, że ten przejazd jest bardzo
ważny,  dlatego też,  aby on był  możliwy,  trzeba zaliczyć  tą drogę do kategorii  dróg gminnych.
Poinformowała, że jest pozytywna opinia Zarządu Powiatu Kłodzkiego, która była wymagana i aby
utrzymać ten przejazd musi być przez Państwa Radnych przyjęta uchwała.    
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 grudnia
2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt  uchwały Rady Miejskiej  w sprawie zaliczenia dróg do
kategorii dróg gminnych (droga w Gorzanowie). (9 za, jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLIX/415/17
w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

Ad. 4.    Zatwierdzenie protokołu z sesji.   
Przewodniczący Rady zaproponował  przyjęcie protokołu z XLVIII  sesji  Rady Miejskiej  odbytej
w dniu 30 listopada 2017 r. 

W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący Rady poddał protokół z XLVIII sesji Rady
Miejskiej odbytej w dniu 30 listopada 2017 r. pod głosowanie.

Rada  w  obecności  14  Radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  14  głosami  za,  jednogłośnie  przyjęła
protokół z XLVIII sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 30 listopada 2017 r.

Ad. 5.  Informacje Burmistrza. 
 30.11.2017 r. odbyło się spotkanie z p. Maciejem Awiżeniem - Starostą Powiatu Kłodzkiego,

p.  Elżbietą  Żytyńską  –  Prezesem Sp.  z  o.  o.  PKS i  p.  Stanisławem Haczkiewiczem –
współwłaścicielem Spółki „Czarna Góra” w sprawie kursu PKS – Międzygórze, Bystrzyca
Kłodzka, Sienna,

 01.12.2017 r. miało miejsce spotkanie z prof. Zbigniewem Baciem w sprawie przekazania
pracy napisanej w ramach „Letniej Szkoły Architektury” w Wójtowicach  - 2017 r., 

 01.12.2017 r. odbyło się spotkanie z p. Stanisławem Haczkiewiczem - współwłaścicielem
Spółki  „Czarna  Góra”,  p.  Dariuszem  Jesionowskim  –  Nadleśniczym  Nadleśnictwa
Międzylesie w sprawie lokalizacji stacji dolnej kolei liniowej w Międzygórzu na Czarną Górę,

 02.12.2017  r.  miało  miejsce  zakończenie  Obchodów  70-lecia  Społecznego  Ogniska
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Muzycznego we Wrocławiu w Narodowym Forum Muzyki, p. Elżbieta Kubicz z Bystrzycy
Kłodzkiej otrzymała Odznaczenie Gloria Artis,

 05.12.2017 r. przekazano sprzęt zakupiony w ramach programu strażakom OSP w Starej
Łomnicy,

 06.12.2017 r.  odbyło się spotkanie z p. Rafałem Kozłowskim i  Radnym RM p. Rafałem
Cymbalistą w sprawie klucza systemowego w budynku Ratusza,

 07.12.2017  r.  odbyło  się  spotkanie  w  sprawie  tworzenia  programu  pilotażowego  dot.
modelu  wdrożenia  obligacji  społecznych  stanowiących  część  projektu  DOLOS
w Szklarskiej Porębie,

 08.12.2017  r.  odbyło  się  spotkanie  w  sprawie  tworzenia  programu  pilotażowego  dot.
modelu  wdrożenia  obligacji  społecznych  stanowiących  część  projektu  DOLOS
w  Szklarskiej  Porębie  oraz  miało  miejsce  spotkanie  informacyjne  w  sprawie  naboru
wniosków do nowo tworzonego żłobka w Bystrzycy Kłodzkiej,

 09.12.2017 r. podsumowano roczny projekt ASOS prowadzony przez p. Karinę Salitrę –
Dyrektora Szkoły Podstawowej w Pławnicy oraz odbyła się edycja Rządowego Programu
na  rzecz  Aktywności  Osób  Starszych  na  lata  2014-2020  ASOS  2017  pt.:  „Czas  na
Aktywność” z Ministerstwa Pracy, Rodziny i Polityki Społecznej,

 11.12.2017  r.  rozstrzygnięto  międzyszkolny  konkurs  na  Kartkę  Bożonarodzeniową  oraz
odbyło  się  spotkanie  z  Dyrektorem  Naczelnym  Festiwalu  aktorstwa  Filmowego
p. Stanisławem Dzierniejko i p. Eweliną Walczak-Dyrektorem MGOK w Bystrzycy Kłodzkiej
w sprawie 7 Edycji Festiwalu Aktorstwa Filmowego w październiku 2018r. 

 12.12.2017 r. dobyło się spotkanie z Biskupem Kurii Świdnickiej ks. Decem i Dziekanem
Dekanatu Bystrzyca Kłodzka ks. Prałatem Stefanem Smoterem w sprawie Obchodów Dni
Św. Floriana w Bystrzycy Kłodzkiej,

 13.12.2017 r.  dobyło się spotkanie z przedstawicielami Spółki Gazowniczej z Wrocławia
p. Piotrem Lemieszko - starszym doradcą ds. Rozwoju Rynku i p. Łukaszem Przysuchą -
Kierownikiem Działu Rozwoju i Obsługi Klienta Sekcja Rozwoju w sprawie zgazyfikowania
gazem LNG Długopola-Zdroju,

 14.12.2017  r.  była  przeprowadzona  kontrola  z  Urzędu  Marszałkowskiego  wykonania
remontu drogi Pławnica-Stary Waliszów w ramach PROW,

 15.12.2017  r.  odbyło  się  spotkanie  z  Dyrektorem  Mondi  Sp.  z  o.o.  -  Sebastianem
Markiewiczem w sprawie wykonania drogi pod nowym wiaduktem przy ul. Unii Lubelskiej,
również  w  tym  dniu   uczestniczono  w  prezentacji  Jasełek  przez  przedszkolaków
z Przedszkola Nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej oraz miał miejsce odbiór parku po rewitalizacji
w  ramach  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  na  lata  2014-2020  w  Nowym
Waliszowie,

 16.12.2017 r. odbyło się „Bystrzyckie Kolędowanie” w ramach projektów „Tradycje w Dolinie
Dzikiej Orlicy” oraz „Baśniowa Kraina u nas się zaczyna”,

 18.12.2017 r.  odbyło się spotkanie z  p.  Czesławem Kręcichwostem -  przewodniczącym
Komisji Budżetu w Sejmiku Województwa Dolnośląskiego w sprawie możliwości przejazdu
drogą wojewódzką Nr 3292 na Czarną Górę ,

 19.12.2017 r. otwarto nową siedzibę ZUS w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Strażackiej 13

Dariusz Piotrowski – zapytał o zgazyfikowanie Długopola-Zdroju.
Burmistrz –  odpowiedziała,  że  Gmina  została  ponownie  zaproszona  do  Spółki  Gazowniczej
i otrzyma specjalne ankiety, które będą najpierw wypełnione przez podmioty gospodarcze, które
znajdują się w Dlugopolu-Zdroju i po tych ankietach, które zrobią podmioty, odbędzie się spotkanie
z mieszkańcami na którym będzie policzone ile danego mieszkańca będzie to mogło kosztować,
będzie podana wersja minimalna i maksymalna. Zostaną podane np. koszty kotła lepszego i koszty
kotła tańszego, będzie podana informacja ile wyniesie koszt wymiany sieci wewnętrznej 1 m, ile
będzie kosztowała sieć, jeżeli będzie trzeba coś robić w działce, gdyż przyłącza będą robione tylko
do  granicy  działek.  Tak  więc  zostaną  podane  warianty  –  minimalny  i  maksymalny,  ażeby
mieszkańcy  wiedzieli  orientacyjnie  w  jakiej  kwocie  ich  wydatek  będzie  mógł  się  zamknąć.
Burmistrz powiedziała, że to, o czym wspominał Pan Radny Piotrowski, czyli 150 tys. to jest za
mało,  to  faktycznie jest  za mało,  ale  m.in.  to  nie  będzie jeszcze rok 2018.  Koncepcja  będzie
wykonana na koniec roku 2018 bądź na początku 2019, natomiast inwestycja zostanie wykonana
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w roku 2019 albo w roku 2020. Burmistrz dodała, że najważniejsze jest to, że jest zielone światło
dla zgazyfikowania Długopola-Zdroju. 
Jerzy Klajn – zapytał o spotkanie z Panem Starostą odnośnie Międzygórze-Sienna, czy są jakieś
dodatkowe kursy. 
Burmistrz  –  odpowiedziała,  że  będą  dodatkowe  kursy,  ale  tylko  na  czas  ferii.  PKS  został
poproszony o  to,  aby  policzył  jaki  byłby  to  koszt,  ponieważ  to  polegałoby na tym,  że  Gmina
musiałaby za to zapłacić. Aby z tego jakoś wybrnąć, żeby nie było tak, że wszyscy jadą za darmo,
to osoba, kto ma wykupioną odpowiednią cegiełkę, z której pieniądze przeznaczone są na rzecz
np. przedszkola, jakiegoś stowarzyszenia itd. będzie mogła tym kursem pojechać. Powiedziała, że
PKS policzył za kurs aż z Kłodzka, co jest nieprawidłowe, bo dlaczego Gmina miałaby płacić za
przejazd z Kłodzka, przejazd ani nie swoich mieszkańców, ani nie swoich turystów. Poinformowała,
że koszt przejazdu jednego dnia to jest kwota duża - ponad 900 zł i w związku z tym poprosiła
Panią Monikę Pyrcz-Jurczyk – Kierownika Przedsiębiorczości i Rozwoju Lokalnego – aby napisać
pismo  o  zmniejszenie  trasy,  czyli,  żeby  było  liczone  w  ten  sposób,  że  autobus  wyjeżdża
z Bystrzycy Kłodzkiej. 
Jerzy Klajn – zapytał, czy jest ustalona jakaś godzina.
Burmistrz  – odpowiedziała, że w tej sprawie odbędzie się spotkanie i wtedy zostanie ustalone
jakie będą najlepsze czasy tych kursów.
Dariusz Piotrowski – zapytał, czy Pan Stanisław Haczkiewicz również się dołoży do tego.
Burmistrz – odpowiedziała, że jak najbardziej tak. 

Ad. 6.  Zapytania Radnych. 
Jan Krawczyk  – odnosząc się  do spotkania  z  p.  Stanisławem Haczkiewiczem i  p.  Dariuszem
Jesionowskim w sprawie  lokalizacji  stacji  dolnej  kolei  liniowej  w Międzygórzu na Czarną Górę
zapytał, czy p. Haczkiewicz jest zainteresowany budową. 
Burmistrz  –  odpowiedziała,  że  jest  zainteresowany,  żeby  taka  kolej  była.  Powiedziała,  że
najważniejsze  jest  to,  żeby  wszystko  miało  pozytywne  uzgodnienia  i  znalazło  się  w  planie
zagospodarowania przestrzennego Międzygórza, a dopiero później będzie ta wiedza, czy ktoś jest
zainteresowany  czy  nie.  Burmistrz  wyraziła  zadowolenie  z  tego,  że  nareszcie  osiągnięto
porozumienie,  jeżeli  chodzi o lokalizację dolnej stacji  i  jest  to już trzecia lokalizacja,  gdyż dwie
poprzednie budziły negatywne emocje ze strony Lasów Państwowych. W tej chwili jest to miejsce
obok Dworu Alpejskiego i na to Lasy Państwowe wyrażają zgodę.
Mieczysław Kamiński – zapytał, czy przy tym terenie jest miejsce na parking.
Burmistrz – odpowiedziała, że nie będzie czegoś takiego, jak nie wiadomo jak wielkie parkingi,
gdyż były rozmowy na temat skibusów i to nie jest teraz tak, że musi być parking, gdyż tam turyści
będą dowożeni. Natomiast parking będzie, ale będzie on mały.
Mieczysław Kamiński  – powiedział,  że tam musi się wygospodarować miejsce na parking,  bo
inaczej to nie będzie miało sensu. Następnie Radny powiedział, że był zwyczaj, kiedy zapraszano
Radnych na otwarcie różnych inwestycji i ostatnio to się urwało. Było np. otwarcie Baszty na ulicy
Okrzei i otwarcie siedziby ZUS-u i Radni z Gminy Bystrzyca Kłodzka nie zostali zaproszeni.
Burmistrz  – odpowiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  Basztę,  to  był  odbiór  techniczny a  nie  otwarcie
oficjalne, natomiast jeżeli chodzi o ZUS, to nie Gmina zapraszała lecz zaproszenie było od ZUS-u.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że ustalone było, że jeżeli poszczególne wydziały organizują
przetargi, to Radni dostają informację pocztą elektroniczną. Niestety od pewnego czasu żadnych
informacji o przetargach organizowanych przez poszczególne wydziały Radni nie otrzymują. 
Burmistrz –  powiedziała,  że  nie  wie  dlaczego  tak  jest,  ale  przekaże  informacje  kierownikom
poszczególnych wydziałów, że jeżeli będą organizowali przetargi, to aby taką wiadomość Państwu
Radnym wysłali.

Ad. 7.  Informacje Przewodniczącego Rady.  
Przewodniczący  Rady –  powiedział,  że  do  biura  Rady  Miejskiej  wpłynęła  następująca
korespondencja: 

 pismo Saloniku Urody OLIVIA w sprawie umorzenia zaległości czynszu za lokal,
 pismo Wicemarszałka Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej Stanisława Tyszki, jest to apel do

samorządowców w sprawie pracy przy Kodeksie wyborczym, który jest niekorzystny,
 uchwałę  Sejmiku  Województwa  Dolnośląskiego  w  sprawie  dotyczącej  nowelizacji
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Kodeksu wyborczego. 
Przewodniczący Rady poinformowała, że sesja styczniowa planowana jest na dzień 30.01.2018 r.

Ad. 8.  Sprawy różne i wolne wnioski.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na przygotowanie sesji. Rozumie,
że jest koniec roku, jest dużo pracy i wszystko robione jest w ostatnim momencie, ale rozdział 2
statutu Gminy – planowanie i przygotowanie sesji mówi, jakie materiały w jakim czasie powinny
być Radnym dostarczone. Poprosił, aby Radni w odpowiednim czasie te materiały otrzymywali.
Burmistrz  – powiedziała,  że przepis  był  wprowadzany niedawno i  nie ma żadnych przepisów
wykonawczych, natomiast tego czasu danego samorządowcom jest naprawdę niewiele. Dodała,
że dotyczyło to np. uchwał w sprawie opłat, ponieważ gdyby Gmina wiedziała, że takie uchwały
trzeba podjąć, to one podejmowane byłyby już w październiku, kiedy faktycznie Radnych proszono
o  stawki  podatkowe.  Niestety  w  międzyczasie  zmienia  się  interpretacja  prawa  i  wszystko
przygotowywane jest na ostatnią chwilę. Burmistrz powiedziała, że w takich przypadkach wcale nie
czuje się winna ani też nie są winni pracownicy Gminy, gdyż tam, gdzie jest czas, Państwo Radni
otrzymują materiały zgodnie z procedurą.
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  wie  o  tym,  że  są  sytuacje  wyjątkowe,  które  mogą
usprawiedliwiać działania,  ale gdy jest  normalna sesja,  to na 5 dni przed ustalonym terminem
powinno być wysłane zawiadomienie i materiały i prosiłby o przestrzeganie tych terminów.
Skarbnik – powiedziała, że na wczorajszej Komisji Budżetu i Finansów padło pytanie jak się mają
dochody na lokale komunalne do wydatków na lokale komunalne i w związku z tym odpowiedziała,
że w budżecie na rok 2018 po stronie dochodów jest kwota 2 719 000 zł a po stronie wydatków
3 607 500 zł czyli deficyt wynosi 888 500 zł. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że chciałby przypomnieć, żeby na początku roku przystąpić
do punktu – organizacja ruchu i miejsca postojowe i parkingowe w rejonie Placu Wolności.
Burmistrz – odpowiedziała, że to już jest gotowe, z sugestiami straży pożarnej, policji i innych
instytucji i taką informację Państwo Radni otrzymają.  

Ad. 9.  Zamknięcie obrad.
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  i  braku  uwag  złożonych  na  piśmie  sekretarzowi  –
Przewodniczący Rady podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie obowiązku oraz Radnym za
czynny  udział  i  zamknął  obrady  czterdziestej  dziewiątej  sesji  Rady  Miejskiej  VII  kadencji
w Bystrzycy Kłodzkiej o godz.1248. 

Na zakończenie  sesji,  Burmistrz  złożyła  najserdeczniejsze życzenia Państwu Radnym z okazji
zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku.
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